
مشاغل خانگی؛ بهترین راه 
مردمی کردن اقتصاد

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی از صدور ۱۲۸ هزار مجوز مشاغل خانگی 
در هفت ماهه امســال خبر داد و گفت: اگر به دنبال مردمی کردن اقتصاد هستیم، مشاغل خانگی 
یکی از بهترین بسترها برای تحقق این هدف است.آزیتا همتیان در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین 
آمار صدور مجوزهای مشاغل خانگی و آمار ایجاد فرصت های شغلی در بخش خانگی گفت: در هفت 
ماهه اخیر بیش از ۸۵ هزار شغل خانگی ایجاد و ۱۲۸ هزار مجوز مشاغل خانگی صادر شده است.وی 
ادامه داد: طی دو سال گذشته و از ابتدای شروع دولت سیزدهم تا امروز آمار اشتغال در حوزه مشاغل 
خانگی به رقم ۲۵۰ هزار شغل رسیده است و با توجه به آنکه هدفگذاری امسال ما ایجاد ۱۵۰ هزار 
شغل خانگی است، بنا داریم که به سهم ۱۵ درصدی مشاغل خانگی از بازار کار و ایجاد یک میلیون 
فرصت شغلی در سال برسیم.رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت کار 
تصریح کرد: تا هفت ماهه امسال بیش از ۸۵ هزار فرصت شغلی در بخش مشاغل خانگی به وجود 
آمده و در نیمه دوم سال نیز این هدف محقق خواهد شد و به احتمال بسیار از آن عبور کنیم زیرا 
ســال قبل که هدفگذاری ما ایجاد ۱۰۰ هزار شــغل خانگی بود به عدد ۱۰۳ هزار شغل دست پیدا 
کردیم.همتیان با اشاره به تغییر نگاه و رویکرد به حوزه مشاغل خانگی اظهار کرد: تا قبل از این سوابق 
نشان می دهد که در حوزه مشاغل خانگی نگاه فرودستی را شاهد بودیم، دولت ها حمایتی نداشتند و 
اعتبارات بانکی پایین بود ولی اکنون از نمایندگان مجلس تا استانداران برای توسعه مشاغل خانگی 
دغدغه دارند؛ به نحوی که در بســیاری از استان ها با تاکیدی که در خصوص جذب منابع مشاغل 
خانگی و پرداختی ها صورت گرفته تقاضا برای افزایش ســهم اعتبارات مشاغل خانگی بیشتر شده 
اســت.وی گفت: اگر به دنبال مردمی کردن اقتصاد هستیم، مشاغل خانگی یکی از بهترین بسترها 
برای تحقق این هدف اســت. مشاغل خانگی مزایای بســیاری دارند که می توان از این رویکردها و 
مزیت ها برای مردمی کردن اقتصاد و درجهت اصلاح الگوی مصرف، تولید ملی و داخلی و رونق تولید 
استفاده کرد. شعاری که دبیرخانه در دو سال گذشته در پیش گرفته "هرخانه یک تولید" است و 

هر خانواده ایرانی می تواند در خانه خود با رویکردهای مشاغل خانگی به یک تولید خانگی برسد.

وزیر صمت: راهبرد توسعه 
صنعتی لوازم خانگی تهیه 

شده است
تهــران- ایرنا- وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: پیش نویس 
راهبرد توسعه صنعتی لوازم خانگی با همراهی فعالان این بخش 
تهیه شده اســت که در ادامه نیز با همفکری بیشتر صنعتگران 
و صادرکنندگان این حوزه، در مســیر تصویب نهایی قرار خواهد 
گرفت.به گزارش ایرنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، »عباس 
علی آبادی« در نشست هم اندیشی با انجمن تولیدکنندگان لوازم 
خانگی ایران با بیان اینکه معتقدیم باید همه سیاست گذاری ها در 
بخش های صنعتی، معدنی و تجاری با دریافت نظر جامعه بزرگ 
تولید و تجارت همراه باشــد، افزود: همه تــلاش خود را به کار 
بسته ایم تا تحول مد نظر خود را با تکیه بر ظرفیت های موجود در 
بخش های دولتی و خصوصی خانواده تولید و تجارت محقق کنیم.

وی با اشــاره به ضرورت تدوین راهبردهای دقیق توســعه ای در 
بخش های مختلف برای حصول اهداف تعیین شده، به آماده بودن 
زمینه های تحقق رشــد تولید در صنعت لوازم خانگی اشاره کرد 
و گفت: توانایی ها، ظرفیت ها و استعدادهای کم نظیری در صنعت 
لوازم خانگی داریم و با تکیه بر آنها از حل مسائل و مشکلات این 
بخش اطمینان کامل داریم.علی آبادی با اشاره به برخی تلاش های 
انجام شــده در حوزه رفع موانع تولید و تحقق شعار سال جاری، 
تصریح کرد: خانواده بزرگ تولید و تجارت کشــور توانایی تامین 
ارز مورد نیاز خود را دارد و باید سیاســت ها را به ســمتی پیش 
ببریم که تولیدکنندگان به راحتی بتوانند از ارزی که خودشــان 
تامین کرده اند، برای تامین مواد اولیه و دیگر نیازهای ارزی خود 
بهره ببرند.وی با تاکید بر تداوم برگزاری نشست های هم اندیشی 
با جوامع مختلــف تولیدی و تجاری، تاکید کرد: وزارت صمت با 
همه وجود در کنار جامعه تولید و تجارت کشور ایستاده است و 
در تمامی زمینه هــا از آرا، نظرات و دیدگاه های بخش خصوصی 
بهره مند می شود.اعضای انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران 
در این نشســت با ابراز مهمترین مســائل و مشکلات پیش روی 
تولیدکنندگان و صادرکننــدگان محصولات حوزه لوازم خانگی، 
پیشــنهادات خود را در مسیر رفع موانع و تحقق رشد تولید ارائه 

کردند.

تهــران- ایرنــا- مدیرعامــل 
ســازمان بنــادر و دریانوردی 
راهبردی  ارتقای  تشــریح  در 
سازمان  وظایف  و  ماموریت ها 
بنادر بــر پایه سیاســت های 
کلان اقتصــاد دریاپایه، تاکید 
کرد: راهبرد اقتصــاد دریا، به 
عنوان سند بالادستی و بسیار 
ارزشمند، با محوریت سازمان 
بنادر و دریانوردی مصوب شده 
است که به زودی توسط مقام 
معظم رهبری ابلاغ می شــود.

به گزارش ایرنا از سازمان بنادر 

و دریانوردی، علی اکبر صفایی در 
کارکنان  با  چهره به چهره  نشست 
ســازمان بنادر و دریانــوردی، با 
و  وحشیانه  ســبعانه،  ددمنشانه، 
ناجوانمردانه خواندن حملات رژیم 
جعلی اســرائیل بر علیه کودکان 
و مردم فلســطین ساکن در غزه 
کــه دل همه آزادگان جهان را به 
درد آورده اســت، ابراز امیدواری 
اشــغالگران  اخراج  به زودی  کرد: 
و غاصبان قدس از ســرزمین های 
مقدس مسلمانان را شاهد خواهیم 

بود.

دبیر انجمن صنایع شوینده، بهداشتی و آرایشی 
ایران با بیان اینکه آخرین مقطع افزایش قیمت 
محصولات شــوینده مربوط به ۱۵ فروردین ماه 
ســال جاری و به میزان ۱۵ درصد بوده، حذف 
قیمت گذاری محصولات بهداشــتی و شوینده ها 
را رد کرد.به گزارش ایســنا، حسام بیگدلو -دبیر 
انجمن صنایع شوینده، بهداشتی و آرایشی ایران- 
در پی انتشار اخباری مبنی بر افزایش قیمت ۲۵ 
درصدی و آزادســازی قیمت محصولات صنعت 
شوینده، بهداشتی و آرایشــی در رسانه ها، طی 
اطلاعیه ای اعلام کرده که آخرین مقطع افزایش 

قیمت محصولات شوینده مربوط به ۱۵ فروردین ماه سال جاری و به میزان 
۱۵ درصــد و مرتبط با افزایش هزینه های ســال ۱۴۰۱ بــوده که به دلیل 
سیاســت های تثبیتی قیمت از سوی دولت در اواخر سال گذشته، در ابتدای 
سال جاری اعمال شده است.همچنین به گفته وی در سال جاری و برغم رشد 
هزینه های تولید، اعم از هزینه های سربار و به ویژه افزایش هزینه مواد اولیه، 
بعضا به میزان ۳۵ تا ۴۰ درصد برای مواد اولیه پتروشــیمی عرضه شــده در 
بورس کالا که مستقیما برهزینه های تمام شده محصولات شوینده تاثیرگذار 
است و از طرفی تخصیص نیافتن به موقع و کافی ارز دولتی برای واردات برخی 
از مواد اولیه، هیچ مجوزی برای تعدیل قیمت از ســوی کارگروه تنظیم بازار 
و ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان دریافت نشده و به تبع 
آن تــا این تاریخ مجوزی نیز مبنی بر تعدیل قیمت به واحدهای تولیدکننده 
این صنعت از ســوی این انجمن اعلام نشده است.بر اساس  این اطلاعیه در 
مکاتبات و جلسات متعدد این انجمن با دستگاه های ذیربط در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت اعلام شده که به دلیل طولانی شدن فرآیند تخصیص و تامین 
ارز از تالار اول، بســیاری از تولیدکنندگان برای استمرار فرآیند تولید ناگزیر 
به تهیه ارز مورد نیاز خود از تالار دوم و به میزان بالاتری هســتند. همچنین 

به واسطه تعداد قابل توجه تولیدکنندگان 
و همچنین ظرفیت بالای تولیدات که در 
حدود ۲.۵ برابر تقاضا بازار اســت و وجود 
بازار کاملا رقابتی، تخصیص ارز ۲۸ هزار و 
۵۰۰ تومانی به برخی از مواد اولیه از تالار 
اول در شرایط نیاز سایر کالاهای اساسی و 
استراتژیک به این نوع ارز منطقی نیست 
و شــرکت های تولید کننده در یک بازار 
رقابتی، می توانند قیمت محصولات خود 
را کنترل و عرضه کنند.همچنین به گفته 
دبیر انجمن صنایع شــوینده، بهداشتی و 
آرایشی ایران با وجود پیشنهاد تخصیص یارانه به محصول الکیل بنزن خطی 
از مواد اولیه تولید داخل مورد نیاز این صنعت، تاکنون یارانه ای به این محصول 
تخصیص داده نشــده و سازوکار عملیاتی آن نیز تعیین نشده است. بنابراین 
پس از افزایش نرخ تسعیر ارز از ۲۸ هزار و ۵۰۰  به ۳۷ هزار و ۵۰۰ تومان در 
تعیین قیمت پایه این محصول در بورس کالا از ۲۸ شــهریور ماه سال جاری 
تا ۲۵ مهر ماه، قیمت محصول مذکور بالغ بر حدود ۳۸ درصد رشــد داشته 
و واحدهــای تولیدکننده نیز ناگزیــر  ۱۷ هزار و ۲۰۰ تن محصول مذکور را 
بــرای جلوگیری از توقف خطوط تولید خود با قیمت های جدید خریدند که 
این امر در خصوص سایر مواد اولیه پتروشیمی مورد نیاز صنعت نیز مصداق 
دارد. اتخاذ سیاســت تغییر نرخ تســعیر ارز نیز مستقیما افزایش بهای تمام 
شــده محصولات تولیدی را به دنبال داشته که در این خصوص نیز به دلیل 
مشکلات متعدد و مفسده های احتمالی در نحوه اجرا و سابقه تخصیص یارانه 
در دهه ۸۰ به پودر شوینده که به دلیل مشکلات متعدد در آن مقطع موجب 
حذف آن در سال ۱۳۸۷ شد، درخواست حذف پیشنهاد این یارانه که در حال 
حاضر صرفا بر روی کاغذ بوده و اما به پای صنعت نوشته شده نیز به مراجع 

مرتبط در وزارت صمت منعکس شده است.
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خبرگزاری مهر " گروه سیاست؛ رامین عبدالله شاهی: جنگ غزه به تدریج به هفته چهارم خود نزدیک می شود. قبل از این مردم غزه طی سال های پس از 
عقب نشینی اشغالگران از باریکه غزه ضمن تحمل سال های طولانی تحریم و محاصره، در چند نبرد با اشغالگران صهیونیست روبرو شدند و اجازه پیروزی به 
مهاجمان و رخنه در غزه را به آنها ندادند. حتی یک بار در سال ۱۳۹۳ حدود ۵۰ روز جنگ تدافعی ادامه یافت اما این بار جنس طوفان الاقصی با نبردهای 
قبلی متفاوت است. برای نخستین بار است که نیروهای مقاومت از حالت دفاعی و پدافندی وارد نبردی تهاجمی و آفندی شدند و حتی به صورت نمادین 

توانستند بخش هایی از سرزمین های مادری خود را در فلسطین اشغالی برای مدتی در اختیار بگیرند.

www.sobh-eqtesad.ir

سردار علایی در گفت وگوی مشروح با مهر:

کابوس صهیونیست ها از شکست زمینی در غزه
info@sobh-eqtesad.ir

تولید و مصرف بنزین 
سربه سر شد

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: متوسط 
مصرف بنزین در ســال جاری به ۱۱۶ میلیون لیتر در روز رســیده که 
امیدواریم روند کاهشی مصرف ادامه داشته باشد.به گزارش ایسنا، جلیل 
سالاری در جمع خبرنگاران اظهار کرد: میزان تولید فعلی بنزین به طور 
متوســط ۱۱۵ میلیون لیتر در روز است و در شرایط سربه سری تولید و 
مصرف بنزین هســتیم.وی با بیان اینکه بــا اتفاقاتی که چند وقت اخیر 
افتاد، با گذر از ایام اربعین و فصل مسافرت ها، میزان مصرف کاهش یافته 
است، اظهار کرد: تولید بنزین اکنون ۱۱۶ میلیون لیتر است و با شرایطی 

که داریم باید یک برنامه ریزی در حوزه مدیریت مصرف داشته باشیم.
او افزود: در شرایط گذشــته کارت های مجاری عرضه را گسترش دادیم 
تا مردم در سفرهای اســتانی دچار مشکل نشوند، اکنون باتوجه به آمار 
مصرف روند رو به کاهش است و امیدواریم باتوجه به اینکه به سمت فصل 
ســرما می رویم مصرف کاهش یابد.وی با بیان اینکه هنوز در حوزه حمل 
و نقل عمومی در داخل کشور عمدتا مسافرت ها به صورت تک سرنشین 
اســت و همین موضوع مصرف درون شــهری را افزایش می دهد، گفت: 
مصرف برون شــهری کاهش پیدا کرده اما مصارف درون شهری نیازمند 
مدیریت اســت اما در مجموع روند مصرف کاهشی است.به گفته وی در 
شــرایط فعلی موازنه تولید و مصرف برقرار اســت.وی در پاسخ به سوال 
ایســنا درباره آخرین وضعیت توزیع بنزین سوپر، گفت: بنزین سوپر به 
تناسب نیاز تولید می شود، تعمیراتی را در پالایشگاه امام خمینی شازند 
داریم که با اتمام تعمیرات شاهد افزایش عرضه بنزین سوپر خواهیم بود.

سالاری درباره تخصیص بنزین به کد ملی به جای خودرو، اظهار کرد: در 
این بخش مطالعات انجام می شود، پیشنهاداتی مطرح شده که در گذشته 
پایلوت آن در کیش انجام شــده اســت، امروز بحث این است که بحث 
کارت هوشــمند به سمت کارت مغناطیسی برود، در این حوزه مسایل و 
آســیب ها بررسی می شود و اگر شرایط فراهم بود اعلام خواهد شد.وی با 
اشاره به وضعیت تامین سوخت نیروگاه ها، گفت: فعلا وضعیت نیروگاه ها 
مناسب است، چون از ابتدا پیش بینی لازم انجام شده و ۴.۸ میلیارد لیتر 
ظرفیت ذخیره سازی دیده شده است. برای برخی نیروگاه ها برنامه ریزی 
شده و نامه زدیم که ظرفیت ذخیره سازی را افزایش دهند، تا زمانی که 
پیک مصرف سوخت مایع است به اندازه ۵ تا ۶ روز ظرفیت ذخیره سازی 
داشته باشند.معاون وزیر نفت با بیان اینکه در این شرایط برای ما مشکل 
اســت که به موازات این کار،  سوخت هم تامین شود؛ برنامه ما این است 
زمانی که مصرف گاز حداکثری اســت، سوخت مایع ذخیره سازی شود، 
گفت: برخی نیروگاه ها ظرفیت لازم را ایجاد نکرده اند، ما اعلام کردیم که 
باید این ظرفیت دیده شود. در منطقه شرق کشور ظرفیت ذخیره پایین 
است و باید اقداماتی صورت بگیرد که دچار مشکل نشویم و فشار به بخش 
حمل و نقل وارد نشود.به گفته وی باتوجه به مسایل سال گذشته، پیش 
بینی های لازم انجام شــده که نفت سفید و گاز مایع ذخیره سازی شود و 

اگر نیاز به عرضه سوخت مایع بود، به میزان لازم توزیع شود.

گزیده خبر

معاون وزیر راه و شهرسازی:

سیاست های کلان اقتصاد دریاپایه به زودی از سوی رهبر انقلاب 
ابلاغ می شود

شوینده ها گران نشده انددبیر انجمن صنایع شوینده، بهداشتی و آرایشی:

حضرت آیت الله خامنه ای:

آمریکا جنایت غزه را مدیریت می کند
رئیسی در جلسه هیئت دولت:

کشورهای غربی پشتیبان 
صهیونیست ها درکشتار غزه هستند

ممنوعیت واردات روغن غیرقانونی است

رئیس جمهور با اشــاره به بیزاری و تنفر بی ســابقه افکار عمومی جهان از جنایات رژیم صهیونیستی و بی عملی شورای 
امنیت سازمان ملل در این زمینه، تصویب قطعنامه ای در محکومیت این جنایات در مجمع عمومی سازمان ملل و اعلام 
برائت از جنایات رژیم صهیونیســتی را ضروری دانست.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز چهارشنبه در 
جلسه هیئت دولت، تداوم جنایات رژیم صهیونیستی در کشتار زنان و کودکان بی دفاع و بی گناه را فاجعه ای بزرگ برای 

بشر عصر حاضر دانست و افزود: حال که نظم ناعادلانه جهانی روند عادی زندگی، امنیت و آرامش.....

تامین زمین ۲۰۰ هزار واحد مسکونی در قالب صنعت شهرها تا پایان سال

نگرانی در خط تولید واگن متروی واگن پارساولین سند ازدواج تک برگ صادر شد
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گزیده خبر
معاون سازمان ثبت اسناد:

اولین سند ازدواج تک برگ 
صادر شد

معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: امروز اولین سند 
ازدواج الکترونیک صادر و به یک زوج ایرانی تحول داده شد.به گزارش ایسنا 
به نقل از قوه قضاییه،  دفاتر ازدواج و طلاق در گذشــته برای ثبت ازدواج یا 
طلاق مشخصات و مدارک را در دفاتری کاغذی و سنتی ثبت می کردند. اما 
به مرور زمان به دلیل مشکلات و ایراداتی که ثبت سنتی داشت سردفتران 
ملزم شــدند تا مشخصات طرفین و ثبت واقعه ازدواج یا طلاق را در دفاتری 
الکترونیــک انجام دهنــد و اقدام به اخذ اثر انگشــت و امضای دیجیتال از 
زوجیــن کنند و در نهایت پس از ثبت الکترونیک ازدواج، ســندی کاغذی 
در اختیار آن ها قرار می گرفت. در راســتای تسهیل در امور مردم، دسترسی 
آسان و جلوگیری از جعل این اســناد امروز اولین سند الکترونیکی ازدواج 
صادر شد بدین صورت که پس از ثبت ازدواج در دفاتر ازدواج، فایل یا لینکی 
در اختیار زوجین قرار می گیرد که با مراجعه به آن، محتوای ســند ازدواج 
قابل رویت است.سید صادق سعادتیان معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور در حاشیه صدور اولین سند الکترونیکی ازدواج برای یک زوج 
جوان اظهار کرد: هدف از برنامه تحولی قوه قضاییه در بخش صدور ســند 
الکترونیکی ازدواج تســهیل خدمات و ارائه خدمات صحیح به مردم است. 
ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور فرایند ثبت ازدواج را از حالت سنتی به 
الکترونیکی تبدیل کرده اســت.وی افزود: در راستای برنامه های تحولی قوه 
قضاییه و دستور رئیس سازمان ثبت اسناد همچنین به مناسبت میلاد امام 
حسن عسگری )ع( ۲ آبان ماه ۱۴۰۲ بخشنامه حذف دفترچه های ازدواج در 
سراسر کشور صادر و امروز ۳ آبان ماه ۱۴۰۲ این طرح در ۲هزارو ۵۰۰ دفاتر 
ازدواج رسمی سراسر کشور به صورت همزمان عملیاتی شد.معاون امور اسناد 
ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: اولین سند الکترونیکی ازدواج با 
در نظر گرفتن باگ های نرم افزاری مربوطه طراحی شده است و امروز اولین 
سند ازدواج الکترونیک صادر و به یک زوج ایرانی تحول داده شد. وی با اشاره 
به سیاست پیش روی سازمان ثبت اسناد برای الکترونیکی کردن اسناد ادامه 
داد: الکترونیکی شدن سند ازدواج به جهت اینکه دفترچه های ازداوج دارای 
آســیب ها و مشکلاتی بوده، عملیاتی شده اســت. یکی از مشکلات مربوط 
به چاپ دفترچه های ازدواج اســت، زیرا این دفترچه ها با اوراق و کاغذهای 
خاصــی در چاپخانه دولتی چاپ می شــوند. همچنین خرید کاغذ و انتقال 
این دفترچه ها به ۲ هزارو ۵۰۰ دفتر ازدواج در سراســر کشور مشکلاتی به 
همراه دارد و بعضاً احتمال فقدان، سرقت، جعل و سوء استفاده  از آنها وجود 
دارد.معاون امور اســناد سازمان ثبت اســناد و املاک کشور گفت: با حذف 
فیزیکی دفترچه ازدواج معضل جعل به صفر می رســد و دیگر در سندهای 
ازدواج اشــتباه قلمی مخصوصاً در بخش های صداق و مشــخصات زوجین 
نخواهیم داشت.سعادتیان اظهار کرد: با الکترونیکی کردن سامانه ثبت ازدواج 
از تخلفات انتظامی و احتمالی سردفتران پیشگیری می شود و سلامت اداری 
نیــز در این بخش ارتقا پیدا می کند؛ همچنین با حذف دفترچه های ازدواج 

ورودی پرونده های جعل در بخش دفترچه های ازدواج حذف می شود.

حضرت آیت الله خامنه ای:

آمریکا جنایت غزه را مدیریت می کند
رهبر انقلاب با اشاره به نرسیدن زور رژیم غاصب به رزمندگان 
فلسطینی، گفتند: رزمندگان فلسطینی روحیه و انگیزه و توان 
و آمادگی خود را برای اقدام حفظ کرده اند و ان شــاءالله از این 
به بعد هم همین گونه خواهد بود . به گزارش ایســنا، حضرت 
آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز در 
دیدار دست اندرکاران کنگره بزرگداشت ۶۵۵۵ شهید استان 
لرستان با اشــاره به مظلومیت  توام با صبوری و اقتدار مردم 
غزه در مقابل جنایات مداوم رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: 
رژیم زخم خورده و ازپاافتاده اشــغالگر در حال گرفتن انتقام 
ضربه کاری رزمندگان فلســطینی از مردم غزه است اما بدون 
تردید و با وجود همه حمایت های اشــرار عالم و همدســتی 
قطعی آمریکایی ها در جنایات صهیونیست ها، این همه ظلم 
و جنایــت، در نهایت راه به جایی نمی بــرد و در این قضیه و 
قضایای آینده، پیروزی از آن ملت فلســطین اســت.حضرت 
آیت الله خامنه ای حوادث جاری در غزه را حوادثی آینده ســاز 
دانستند و با اشاره به مظلومیت توام با اقتدار مردم پراستقامت 
غزه، گفتند: دشمن ددمنش و خونخوار، برای جنایت و کشتار 
کــودک و زن و مرد و پیر و جوان هیچ حدی قائل نیســت و 
مردم غزه به معنای عمیق و حقیقی کلمه مظلومند.ایشان با 
تجلیل از صبوری و توکل مردم مظلوم غزه، به برخی مظاهر و 
تصاویر صبر و استقامت آنها اشاره کردند و افزودند: پدری که 
در شهادت فرزندش خدا را حمد می گوید، والدینی که فرزند 
شهیدشان را به فلسطین تقدیم می کنند، نوجوان مجروحی که 
آیات قرآن می خواند و صحنه های مشابه، نشان دهنده گوشه ای 
از صبر و توکل عمیق مردم غزه اســت.رهبر انقلاب صبوری 
مردم غزه را بســیار مهم و نشان دهنده شکست دشمن در به 
تســلیم کشاندن فلسطینی ها خواندند و تأکید کردند: همین 
صبوری و توکل به  داد مردم غزه خواهد رسید و در نهایت آنها 
را پیروز میدان خواهد کرد.حضرت آیت الله خامنه ای بار دیگر 
ضربه وارد شده در حمله شنبه ۱۵ مهر رزمندگان فلسطینی 
به رژیم غاصب را تعیین کننده و بی ســابقه خواندند و گفتند: 
با گذشت زمان، غیر قابل  ترمیم بودن آن ضربه کاری، بیشتر 
در حال آشــکار شدن است.ایشــان عزیمت پی درپی روسای 
آمریکا و دیگر کشورهای شرور و ظالم مانند انگلیس، فرانسه 
و آلمان به فلسطین اشغالی را تلاش برای جلوگیری از نابودی 
رژیم غاصب خواندند و افزودند: اشرار عالم می بینند که رژیم 
صهیونیستی براثر ضربه بسیار محکم و تعیین کننده رزمندگان 

فلســطینی در حال »تلاشی و نابودی« است؛ به همین علت 
با این ســفرها و ابراز همبستگی و در اختیار گذاشتن اسباب 
جنایت مانند بمب و دیگر تســلیحات، ســعی می کنند رژیم 
زخم خورده و ازپاافتاده را به زور ســرپا نگهدارند.رهبر انقلاب 
با اشاره به نرسیدن زور رژیم غاصب به رزمندگان فلسطینی، 
گفتند: رزمندگان فلسطینی روحیه و انگیزه و توان و آمادگی 
خــود را برای اقدام حفظ کرده اند و ان شــاءالله از این به بعد 
هم همین گونه خواهد بــود و رژیم غاصب به دلیل ناتوانی در 
رویارویی با آنها، در حــال گرفتن انتقام از مردم بی دفاع غزه 
است.ایشــان گفتند: هرکس درباره غزه صحبت می کند باید 

از صبــر و اقتدار مردم غزه هم بگوید وگرنه به این مردم ظلم 
می شود.حضرت آیت الله خامنه ای در نکته مهم دیگری، آمریکا 
را شریک جرم قطعی جنایتکاران صهیونیست خواندند و تأکید 
کردند: دســت آمریکایی ها تا مرفق به خون کودکان، زنان و 
دیگر شــهیدان غزه آلوده است و در واقع آمریکایی ها در حال 
مدیریت این جنایات هستند. رهبر انقلاب تکان خوردن وجدان 
عمومی جهانیان در آمریکا، اروپا و کشورهای اسلامی و دیگر 
مناطق جهان را واکنشــی در مقابل وســعت و عمق جنایات 
مکرر رژیم صهیونیستی برشمردند و افزودند: مدعیان آزادی 
و حقوق بشر در اروپا، تظاهرات به نفع فلسطینی ها را ممنوع 

کرده اند اما مردم، بی اعتنــا به این ممنوعیت ها، به خیابان ها 
می آیند و خشــم و عصبانیت و ناراحتیِ وجدانی خود را فریاد 
می زنند و هیچکس هم نخواهد توانســت جلوی عکس العمل 

ملت ها در مقابل وحشی گری های صهیونیست ها را بگیرد.
ایشان دولت های مسلمان را نیز به مراقبت و هوشیاری در قضیه 
فلسطین فراخواندند و گفتند: کشورهای اسلامی و سخنگویان 
سیاسی نباید در مقابل فضاســازی غربی ها قافیه را ببازند و 
با تکرار هرغلطی که آنها می کنند، فلسطینی ها را تروریست 
بنامند.رهبر انقلاب گفتند: آمریکایی ها، فلسطینی های مدافع 
خانه و وطن را تروریســت می نامند امــا آیا رژیم غاصبی که 
خانه و وطن آنها را اشــغال کرده تروریست است یا کسانیکه 
می خواهند خانه و کاشانه خود را پس بگیرند؟حضرت آیت الله 
خامنه ای در پایان سخنانشان تأکید کردند: همه بدانند که در 
این قضیه و قضایای آینده، ملت فلسطین پیروز است و دنیای 
آینده، دنیای فلســطین اســت نه دنیای رژیم صهیونیستی.

رهبر معظم انقلاب اســلامی همچنیــن در بخش دیگری از 
ســخنان خود خطاب به دســت اندرکاران کنگره بزرگداشت 
شــهیدان استان لرستان، جریان ســازی فکری و عملی برای 
انتقال میراث ارزشمند نسل های گذشته به نسل جوان امروز 
را هدف اصلی کنگره های تجلیل از شهدا برشمردند.حضرت 
آیت الله خامنه ای، »دلاوری و شجاعت« و »رفاقت، صداقت و 
وفاداری« اقوام لرُ را از برجسته ترین خصوصیات مردم لرستان 
و مناطق لرُی خواندند و گفتند: تاریخ مردم لر در صد ســال 
اخیر، متشکل از بخش مظلومیت و اختناق در دوران پهلوی و 
بخش دیگر، حماسه سازی، درخشش و ظهور و بروز در دوره 
جمهوری اسلامی است و برای اینکه جوان ها تاریخ خودشان 
را بدانند، باید هر دوی این صفحات تاریخی محفوظ مانده و با 
هم مقایسه شوند.ایشان با تأکید بر جریان سازی فکری و عملی 
در انتقال میراث ارزشمند جوان فداکار گذشته به جوان امروز 
کشور، افزودند: کشور رو به سمت قله است و در این مسیر، هم 
کار و تلاش زیاد نیاز دارد و هم خطر زیاد است؛ اگر بخواهیم با 
قدرت این راه را بپیماییم، باید از گذشته تاریخی خود استفاده 

کنیم و میراث گذشته را به نسل های کنونی منتقل کنیم.

در حاشیه سفر جمادی معاون دادستان کل کشور به استان خوزستان، دستور قضایی ترخیص محموله ۱۶۸ هزار تنی 
گندم وارداتی در بندر امام خمینی )ره( صادر شــد.به گزارش ایسنا به نقل از میزان، صادق جعفری چگنی دادستان 
مرکز استان خوزستان گفت: این دستور باتوجه به نیاز بازار به کالاهای اساسی و به منظور پیشگیری از فساد کالاها 
و فراهم شــدن فضای جدید برای تخلیه کالا در این بندر و پس از پیگیری های قضایی به دلیل کارشکنی فروشنده 
خارجی و در معرض فساد بودن و طولانی شدن روند ترخیص صادر شد. وی با اشاره به اقدامات انجام شده در سال 
گذشته و شش ماهه سال جاری، افزود: به زودی مزایده بخشی از وسایط نقلیه در پارکینگ ها و اموال مانده انبارهای 

سازمان اموال تملیکی در قالب مزایده تعیین تکلیف می شود.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه رژیم صهیونیستی با مظلوم نمایی سعی در جلب افکار عمومی به سوی خود را 
دارد، گفت: آمریکا به دنبال بهانه برای بازگشــت به منطقه بود.رســول منتجب نیا در گفت وگو با ایسنا با اشاره به جنایات 
صهیونیست ها در غزه، اظهار کرد: جنایات رژیم صهیونیستی در بمباران منازل و بیمارستان  در غزه و کشتار مردم فلسطین، 

شــاید در تاریخ بی نظیر بوده یا نمونه های کمی داشــته باشــد. با این حال این رژیم چهره مظلوم به خود گرفته و از این راه سعی دارد افکار عمومی را به سوی خود 
جلب کند در حالیکه تاریخ جنایات ضدانســانی این رژیم بر کســی پوشیده نیست.وی ادامه داد: آغاز این جنگ بهانه را به آمریکا داد تا وارد منطقه شده و سلاح در 
اختیار اســرائیل قرار دهد. اگر این جنگ اســتمرار پیدا کند، آمریکا بهانه ماندن در منطقه را بدست می آورد. آمریکا در عراق و افغانستان شکست خورد و مجبور به 
عقب نشینی شد و زمینه نقش آفرینی در منطقه برای رقبای این کشور باز شد بنابراین آمریکا دنبال بهانه برای بازگشت به منطقه است و جنگ غزه این بهانه را در 

اختیار آنها قرار داد.

دستور قضایی ترخیص ۱۶۸ هزار تن 
گندم از بندر امام)ره( صادر شد

منتجب نیا در گفت وگو با ایسنا:

آمریکا به دنبال بهانه برای بازگشت به منطقه بود

رئیس جمهور با اشــاره به بیزاری و تنفر بی ســابقه افکار عمومی جهــان از جنایات رژیم 
صهیونیستی و بی عملی شورای امنیت ســازمان ملل در این زمینه، تصویب قطعنامه ای 
در محکومیت این جنایات در مجمع عمومی ســازمان ملل و اعلام برائت از جنایات رژیم 
صهیونیستی را ضروری دانست.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز چهارشنبه 
در جلسه هیئت دولت، تداوم جنایات رژیم صهیونیستی در کشتار زنان و کودکان بی دفاع 
و بی گناه را فاجعه ای بزرگ برای بشــر عصر حاضر دانست و افزود: حال که نظم ناعادلانه 
جهانــی روند عادی زندگی، امنیــت و آرامش همه مردم جهان را تهدید می کند، بر همه 
مردم، آزادگان، فرهیختگان و سازمان های مردم  نهاد تکلیف است از همه ظرفیت های خود 
برای اعلام بیزاری و محکومیت جنایات رژیم صهیونیســتی و نظم جهانی ناعادلانه حامی 
او استفاده کنند.رئیس جمهور در تشریح نظم جهانی ناعادلانه به عملکرد کشورهای غربی 
در قبال وقایع غزه اشاره کرد و گفت: این کشورها نه فقط با سکوت خود در برابر جنایات 
رژیم صهیونیستی، این رژیم را به ارتکاب جنایت و کشتار در غزه تشویق می کنند، بلکه با 
ارســال امکانات و تجهیزات، در عمل نیز رژیم ظالم را در کشتار زنان و کودکان بی دفاع و 
مظلوم غزه همراهی می کنند.رئیس جمهور با اشاره به بیزاری و تنفر بی سابقه افکار عمومی 
جهان از جنایات رژیم صهیونیستی و بی عملی شورای امنیت سازمان ملل در این زمینه، 
تصویب قطعنامه ای در محکومیت این جنایات در مجمع عمومی سازمان ملل و اعلام برائت 
از جنایات رژیم صهیونیستی را ضروری دانست.رئیسی در ادامه جلسه امروز از همه وزرا و 
مدیران دستگاه های اجرایی خواست که با رصد و پایش مستمر عملکرد دستگاه های زیر 
مجموعه خود، نارسایی ها و مشکلات احتمالی را شناسایی و نسبت به رفع آنها اقدامات لازم 
را به عمل آورند.پاسخ به هنگام به گزارش های منتشر شده در رسانه ها درباره مسائل مرتبط 
با عملکرد دستگاه های اجرایی و تبیین موضوعات و رفع شبهات، از دیگر تاکیدات رئیس 

جمهور در جلسه امروز بود.از میان گزارش وزرا در جلسه امروز نیز، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در گزارشی از برگزاری جشنواره ســینمای جوان در روزهای گذشته، از حضور 
نمایندگان ۱۳۱ کشــور و ارائه 7 هزار و ۲۰۰ اثر در این رویدار فرهنگی خبر داد و افزود: 
شرکت میانگین روزانه 7هزار نفر و موفقیت نمایندگان شهرهای کوچک در اختصاص ۵۵ 
درصد برگزیدگان به خود، گواه نتیجه بخش بودن سیاست عدالت فرهنگی دولت مردمی 
اســت.دکتر اسماعیلی همچنین به کلنگ زنی شهرک ۲ هزار واحدی هنر در شهر جدید 
پرند، به عنوان اقدامی مهم در راستای رفع  بخشی از مشکلات مسکن اهالی هنر و فرهنگ 
اشاره کرد و اظهار داشت: در نظر داریم با همکاری وزارت راه و شهرسازی زمینه اختصاص 
مسکن برای هنرمندان، خبرنگاران، فعالین قرآنی، نویسندگان و  اهالی فرهنگ و هنر همه 
استان ها را فراهم کنیم.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در ادامه با مثبت ارزیابی کردن 
عملکرد صندوق کشاورزان، روستائیان و عشایر در دولت مردمی، انجام محاسبات بیمه ای 
و تضمین ضریب پشتیبانی بیمه روستائیان و عشایر تا ۲۰ سال آینده، جذب بیش از ۶۱۳ 
هزار بیمه شده جدید و افزایش ضریب پوشش بیمه اجتماعی، تحقق تمدید بیمه پردازی 
بیمه شدگان جدید در سطح رقم قابل توجه ۸۲ درصد، افزایش سهم پوشش بیمه بانوان 
به ۴۱ درصد، افزایش ۴۳ درصدی میانگین دریافتی مستمری بگیران در طول این دولت، 
اجرای طرح پرداخت ۲۲ هزار فقره تســهیلات به مســتمری بگیران و اجرای طرح بیمه 
تکمیلی درمانی برای مســتمیر بگیران و روستائیان و عشایر  را از جمله اقدامات سازنده 
این صندوق در ۲ سال گذشته برشمرد.در جلسه امروز هیئت دولت همچنین محمدرضا 
حســین نژاد استاندار خراسان شمالی نیز گزارشی از پیشرفت های کمی و کیفی طرح های 
عمرانی به ویژه مصوبات ســفر استانی دولت به این استان و برخی مشکلات، نارسایی ها و 

نیازمندی ها ارائه کرد.

مخبر پیش از سفر به بیشکک:

اعضای پیمان شانگهای ظرفیت 
های زیادی برای همکاری های 

اقتصادی دارند
معاون اول رئیس جمهور پیش از ظهر 
امروز به منظور شــرکت در بیســت و 
دومین نشســت شورای نخست وزیران 
کشورهای عضو سازمان همکاری های 
شــانگهای تهران را به مقصد بیشکک 
پایتخت قرقیزستان ترک کرد.به گزارش 

ایسنا، محمد مخبر پیش از سفر در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه کشورهای عضو 
ســازمان همکاری شانگهای دیدگاههای مشترکی با جمهوری اسلامی ایران در زمینه 
نظم بین المللی چند قطبی، مقابله با تحریمهای آمریکا و گســترش روابط سیاسی و 
اقتصادی در موضوعات منطقه ای و بین المللی دارند، گفت: این اشــتراک دیدگاه می 
تواند نوید بخش آینده ای روشــن برای ملتهای منطقه باشد.وی افزود: با توجه به این 
که ســازمان یک الگوی موفق از همکاری راهبردی منطقه ای اســت در نظر داریم در 
فرصت این گردهمایی جنایات رژیم صهیونیستی در رابطه با غزه و فلسطین را محکوم 
نموده و بر ضرورت حمایت از مردم مظلوم فلسطین و فشار بر رژیم صهیونیستی برای 
توقف جنگ، پایان دادن به محاصره و ارسال کمکهای انسان دوستانه تاکید کنیم.وی 
با اشــاره به ظرفیتهای فراوان کشــورمان در حوزه های صنعت، کشاورزی، فناوریهای 
پیشــرفته و انرژی، اظهار امیدواری کرد در این سفر در خصوص زمینه های همکاری 
و مشارکت دوجانبه با کشورهای عضو نیز توافق و برنامه ریزی شود.معاون اول رئیس 
جمهور تصریح کرد: سیاســت دولت ســیزدهم و جناب آقای رئیسی مبنی بر ارتقای 
روابط و همکاری با دولتهای منطقه را در این سفر نیز دنبال خواهیم کرد و امیدواریم 
برگزاری موفق این اجلاس به توسعه همکاریهای همه جانبه به منظور حفظ و تقویت 
صلح و امنیت و ثبات و توسعه اقتصادی منطقه بیانجامد.در این سفر که با بدرقه رسمی 
رئیس دفتر رئیس جمهور و جمعی از اعضا هیات دولت آغاز شــد، وزرای نفت و راه و 
شهرســازی و تعدادی از مسئولان دســتگاه های مربوطه مخبر را همراهی می کنند. 
گفتنی اســت تصویب برنامه نشست شورای سران دولت های عضو و برنامه ریزی برای 
پیاده سازی استراتژی توسعه اقتصادی سازمان همکاری شانگهای و برنامه همکاری های 
چند جانبه تجاری و اقتصادی بین دولت های عضو از جمله دستورجلســات مهم این 

دوره از نشست نخست وزیران است.

هیاتی از کمیسیون امنیت ملی 
مجلس به عراق رفت

هیاتی از کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شب گذشته به 
عراق سفر کرد.به گزارش ایســنا، هیات سه نفره از کمیسیون امنیت ملی 
 سیاست خارجی مجلس متشــکل از ابراهیم عزیزی، مرتضی محمودوند و 
ســید احمد آوایی شب گذشته با استقبال عباس الزاملی رئیس کمیسیون 
امنیت و دفاع مجلس نمایندگان عراق وارد بغداد شد.هیات پارلمانی ایران در 
این سفر حامل پیام محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی است 
و قرار است دیدارهایی با مقامات سیاسی و امنیتی عراق داشته باشند. هیات 
ایرانی در بدو ورود در محل شــهادت سردار سلیمانی و ابومهدی المهندس 
حضور یافته و ضمن قرائت فاتحه، یاد شــهدای بــزرگ مقاومت را گرامی 

داشتند.

رئیسی در جلسه هیئت دولت:

کشورهای غربی پشتیبان صهیونیست ها درکشتار غزه هستند
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گزیده خبر

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق:

تصمیم ممنوعیت 
واردات آیفون ۱۴ به 

بالا تغییر نمی کند

رئیس ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت که بعید است تصمیم 
ممنوعیت واردات آیفون ۱۴ به بالا عوض شــود و ورود، استفاده، به کار 
گیری و فروش این موبایل ممنوع اســت.به گزارش ایســنا، سید مجید 
رضوی آرانی اظهار کرد: در ستاد مقابله با قاچاق کالا و ارز و وزارتخانه های 
مرتبط در برابر واردات این گوشــی همراه که نام آن را نمی بریم و همه 
هم می دانند )آیفون ۱۴ به بالا( به هر شــکلی می ایستیم، خدمات به آن 
داده نمی شــود و واردات آن غیرقانونی است. وی افزود: بعید می دانم این 
تصمیم عوض شــود و ورود، استفاده، به کار گیری و فروش این موبایل 
ممنوع است. گفتنی است؛ تقریبا از ابتدای پاییز رجیستر شدن یا نشدن 
آیفون ۱۴ در هاله ای از ابهام قرار داشــت. اما در نهایت مسئولان ابتدا به 
صراحت اعلام کرده اند که واردات تجاری این موبایل ممنوع است و بعد 
از مدتــی هم واردات آیفون ۱۴ و مدل های بعد از آن از رویه مســافری 
نیز ممنوع شــد. این تصمیم باعث شد قیمت آیفون ۱۳ به دلیل داشتن 
رجیستری و گارانتی از آیفون ۱۴ قاچاق گران تر شده و عده ای هم ترجیح 
می دهنــد با پول کمتر از آخرین تکنولوژی موجود اســتفاده کنند و در 
کنار آن با اســتفاده از یک موبایل ارزان قیمت سیم کارت خود را فعال 
کننــد و با جدیدترین مدل آیفون بــه اینترنت یک موبایل ارزان متصل 
شوند و کارهای خود را پیش ببرند.   البته همچنان عده ای به تغییر این 
شــرایط امیدوار بودند و حتی برخی مغازه داران با وعده رجیستر شدن 
این موبایل آن را به خریداران عرضه می کردند، اما در نهایت مشــخص 
شــد که قرار نیســت ممنوعیت واردات آیفون ۱۴ به بالا برداشته شود. 
اواخر شــهریور ماه دبیر انجمن واردکنندگان تلفن همراه، ارزبری بالا و 
عمل متقابل نسبت به تحریم ها را از جمله مهم ترین دلایلی عنوان کرد 
که مســئولان برای ممنوعیت واردات آیفون ۱۴ به بالا مطرح کرده اند و 
گفت که به این ترتیب میزان واردات و ارزبری آیفون به شــدت کاهش 
پیدا کرده، چرا که عملا از آیفون ۱۴ به بعد ثبت ســفارش و رجیستری 
نخواهد شد و مدل های ۱۳ و قبل از آن هم دیگر تقاضای چندانی ندارد. 
مدتی بعد، ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز هم این موضوع را تایید کرد. 
همچنین سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز اخیرا اعلام کرده که 
پیرو ابلاغیه ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از هفته دوم مهر ماه فرایند 
جمع آوری گوشــی های آیفون قاچاق ۱۴ و ۱۵  از بازار آغاز شده و این 

روند ادامه دارد.

نگرانی در خط تولید واگن متروی واگن پارس

وزارت صمت اعلام کرد

ممنوعیت واردات روغن غیرقانونی است

ایســنا/مرکزی ۲۰ اسفند سال گذشته بود که در کمال تاسف خبر 
تعطیل شدن خط تولید لوکوموتیو واگن پارس مپنا در نتیجه واردات 
این محصول و بیکار شــدن حدود ۱۳۰ نفر از پرسنل این شرکت و 
بلاتکلیفی سرمایه گذاری بالغ بر ۶۰ میلیارد تومانی واگن پارس در 
این خط را منتشــر کردیم.قطعا با انتشار چنین خبری در خصوص 
غــول صنعتی تولیدکننده واگن در خاورمیانه، انتظار پیگیری هایی 
برای کنترل واردات محصولاتی می رود که این شرکت سالهاست آنها 
را تولید می کند، محصولاتی که تولید هر یک، هزینه و زمان بسیار 
لازم دارد و اشتغال و معیشت کارگران بسیاری را تضمین می کند، 
اما متاسفانه تنها با گذشت کمتر از دو ماه از این ماجرا، خبر پیگیری 
واردات دیگر محصول تولیدی این شــرکت و هموار شــدن مسیر 
پرداخت پیش پرداخت خرید این واگن ها به گوش رســید تا خبر 
احتمال تعطیلی یک خط دیگر و بیکاری کارگران واگن پارس، اینبار 
در خط تولید واگن مترو دوباره گوش ها را بیازارد. دهم اردیبهشت 
ماه ۱۴۰۲ زاکانی در صد وچهل و ســومین جلسه علنی شورای این 
شــهر از هموار شدن مسیر پرداخت پیش پرداخت ۶۳۰ واگن برای 
متروی پایتخت خبر داد و گفت: از سال ۹۵ تعداد ۶۳۰ واگن از سوی 
دولت برای تهــران در نظر گرفته شــده و دولت کنونی رقم پیش 
پرداخت آن را خوشبختانه پس از سال ها تقبل کرده و مسیر پرداخت 
آن هموار شــده و در جلسه اخیر نیز مقرر شد تا پایان ماه جاری از 
طریق بانک شهر موضوع عملیاتی شود. البته دولت قول هفته آینده 
را داد؛ اما پیش بینی ما تا پایان اردیبهشت ماه است.وی ادامه داد: با 
رایزنی با طرف چینی موافقت شده که ۷۹۰ دستگاه واگن را با همان 
پیش پرداخت داشــته باشــیم و مقرر شد در ســفری که به چین 
خواهیم داشت واگن ها ۱۴ ماهه تحویل داده شود.زاکانی همچنین از 
به نتیجه نرسیدن مذاکره با مپنا برای واگن پارس خبر داده و گفته 
بود: وعده داده اند کــه ماهیانه یک رام قطار تحویل می دهند. البته 
هنوز روی قیمت به توافق نرسیده ایم!اخیرا دوباره بدنبال سفر شهردار 
تهران به چین، موضوع این قرارداد و پیشرفت در اجرای آن خبری 
شد.خرید ۱۰۵۰ واگن از چین!محسن هرمزی معاون زاکانی درباره 
دستاوردهای سفر شهردار تهران و هیأت همراه به کشور چین، اظهار 
کرد: مهم ترین دستاورد نهایی شدن قرارداد ۶۳۰ دستگاه واگن بود 
که با ۲۵ درصد افزایش به ۷۹۱ دستگاه رسید. وی موضوع »انتقال 
تکنولوژی« را دیگر دستاورد مهم سفر چین دانست و اضافه کرد: در 
مذاکرات اولیه تنها صحبت از تأمین بدنه توســط چینی ها بود؛ اما 
قراردادی که امضا شــد، برای ساخت و انتقال فناوری ۸۴۰ دستگاه 
بوژی )پلتفرم متحرک قطار شامل موتور و سیستم تعلیق( نیز هست. 
معاون شــهردار تهران افزود: به این ترتیب، ۸۴۰ دســتگاه بوژی با 
مشارکت طرف چینی به طور کامل در ایران ساخته و تکنولوژی های 
مربوطه به کشــورمان منتقل خواهد شــد، بنابراین عملا مجموعه 
واگن ســازی تهران به باشگاه سازندگان واگن و بوژی در دنیا اضافه 
خواهد شد و فناوری لازم برای ساخت همه مراحل قطارهای شهری 
در ایران وجود خواهد داشت. وی درباره دستاوردهای دیگری که در 
جریان این ســفر حاصل شد، بیان کرد: هم چنین در جریان بازدید 
آقای زاکانی از شرکت سازنده، برای تأمین ۲۵۹ دستگاه واگن دیگر 
نیز تفاهم کلی صورت پذیرفت. به این ترتیب امیدوار هستیم بتوانیم 
تمام ســهمیه ۱۰۵۰ دستگاهی شهر تهران را )مصوب برنامه ششم 
توسعه( محقق کنیم.به گزارش ایسنا، بر اساس آنچه معاون شهردار 
تهران گفته در مجموع، ســاخت ۱۰۵۰ واگن به چین واگذار شده 

اســت در حالی که شرکت های ســاخت واگن داخلی چشم انتظار 
سفارش هایی هستند که می تواند چرخ شان را بچرخاند و خط های 
تولیدشــان را فعال نگه دارد.فناوری که از آن سخن گفته شده کجا 
قرار است انتقال داده شود؟ این ماجرا عکس العمل استاندار مرکزی 
را نیز بدنبال داشت. وی در توئیتی این سوال را مطرح کرده است که 
فناوری که از آن سخن گفته شده کجا قرار است انتقال داده شود؟ 
او همچنین با اشاره به توانمندی واگن پارس در ساخت بوژی اشاره 
کرده و گفته است بوژی ساخت واگن پارس مپنا قبلا تحویل همین 
مترو تهران شــده است.وی ضمن دعوت برای بازدید از واگن پارس 
مپنا و توانمندی این شــرکت در تولید بوژی گفته است " آنچه در 
انتقال فناوری واجد اهمیت اســت ســامانه انتقال قدرت و سامانه 
کنترل اســت که هیچ وقت واردکنندگان اجازه ندادند در داخل پا 
بگیرد.به گزارش ایســنا، به دنبال انتشــار اخبار به نتیجه رسیدن 
واردات واگن های خریداری شده شهرداری تهران از چین، نگرانی ها 
در واگن پارس نســبت به تعطیل شــدن خط تولید واگن مترو بالا 
گرفت. ســالن های تولیدی که خالی می مانند "نخستین"، معاون 
مهندســی واگن پارس مپنا در این باره اظهار کرد: عملا با ورود این 
۷۹۰ واگن مترو توســط شهرداری تهران، بازار این محصول تا چند 
سال اشباع می شود و نیازی به تولیدات داخلی نخواهد بود، در نتیجه 
سالن های تولید واگن مترو همچنان خالی خواهند ماند. وی با بیان 
اینکه این شــرکت همچنان توان تولید لوکوموتیو را نیز دارد و سال 
گذشته ۱۰ دستگاه لوکوموتیو پارس ۳۳ تحویل خطوط ریلی داده 
است، گفت: نیاز است مسئولان با تصمیمات درست به تولیدکننده و 
تولید داخل کمک کنند.معاون مهندسی واگن پارس مپنا اظهار کرد: 
اولین شریان های مترو در کشور با عنوان پروژه ۷۷ دستگاه در سال 
۸۳ توســط واگن پارس ساخته شده است. در سال های ۸۶ و ۸۷، 
قرارداد تولید ۲۰۳ دســتگاه واگن مترو دیگر نیز توسط واگن پارس 
منعقد شده که تحویل تهران شده است.نخستین با بیان اینکه واگن 
پــارس بر مبنای تجربه، توان و دانش موجود، از توانایی تولید واگن 
های مترو برخوردار است ادامه داد: از سال های ۹۰ و ۹۱، سالن های 
تولیدی واگن های مترو خالی مانده اما اگر قرارداد منعقد شود سالن 

ها آماده راه اندازی مجدد هستند.معاون مهندسی واگن پارس مپنا 
خاطرنشــان کرد: با توجه به اینکه تیم مهندسی ما با استانداردهای 
روز جهــان کار می کند، محصولات این شــرکت تــوان رقابت با 
متروهــای روز دنیا را خواهند داشــت و مطابق اســتاندارد تحویل 
خواهند شد.نخســتین اضافه کرد: شرکت های تولید کننده خودرو 
ریلی در داخل کشور توان تولید مترو را دارند و پیمانکاران زیادی در 
کشــور می توانند برای تولید این واگن ها فعال شوند که این خود 
سبب رونق صنعت و مانع خروج ارز از کشور خواهد شد.صرفه جویی 
ارزی ۳۰۰ تا ۳۵۰ هزار یورویی نخستین با بیان اینکه قیمت حدودی 
هر واگن مترو بین یک میلیون تا یک میلیون و ۱۰۰هزار دلار است 
گفت: اگر این محصول در کشــور ساخته شود حداقل بین ۳۰۰ تا 
۳۵۰ هزار یــورو صرفه جویی ارزی برای هــر واگن بدنبال خواهد 
داشــت. وی اضافه کرد: با توجه به اینکه ظرفیت تولید ناوگان ریلی 
کشور، بالا و قابل توجه است، مسئولین کمک لازم را در سالی که با 
نام سال رونق تولید و مهار تورم نامگذاری شده انجام دهند و تا حد 
امکان از تولیدکننده دفاع کنند تا این شــرکت سرپا باشد. کارگران 
نگراننــد فیروزی مدیر بزرگانی و خدمــات پس از فروش و فرمانده 
بسیج واگن پارس مپنا نیز اظهار کرد: با توجه به سبقه شرکت واگن 
پارس در تولید محصولات مختلف، رزومه خوبی در تولید واگن های 
مترو در ســال های ۸۵ و ۸۸ طی دو مرحله وجود داشته که برگ 
زرینی در افتخارات واگن پارس است. وی افزود: متاسفانه اخباری که 
اخیرا شنیده شده، نشان از این دارد که تامین واگن مترو به سمت و 
سوی واردات از خارج کشور سوق پیدا کرده و این امر سبب نگرانی 
مجموعه کارگری واگن پارس مپنا شــده است.  فیروزی اضافه کرد: 
اخباری که درخصوص واردات محصولات تولید داخل شــنیده می 
شوند با شعار چند سال اخیر، مطرح شده از سوی مقام معظم رهبری 
که بر گســترش و حمایت از تولید داخل تاکید دارد، مغایرت دارد و 
توقع ما از مســئولین در این زمینه کمک به رونق تولید است. مدیر 
بزرگانی و خدمات پس از فروش واگن پارس مپنا خاطرنشان کرد: از 
طرف پرســنل واگن پارس مپنا و تیم طراحی مهندسی این شرکت 
اعلام می کنم که آمادگی طراحی و ساخت هرگونه واگن مترو برای 

بهره بــرداری داخل را داریم کما اینکه قبلا نیز این کار انجام شــده 
است. فیروزی تاکید کرد: مخاطب شرکت در بحث خودروهای ریلی 
برقی و مترو، شهرداری ها و قطار شهری از جمله مترو تهران است و 
شنیدن خبر واردات مترو از سوی این شهرداری خبر نامیمونی است 
کــه به تولید داخل ضربه وارد می کند و این توقع وجود دارد که با 
توجه به قول های مسئولین در خصوص تولید داخل چنین اتفاقی 
رخ ندهــد، یا حداقل درصدی از تامین چنین نیازهایی به ســمت 
شرکت های داخلی از جمله واگن پارس مپنا سوق داده شود. تهدید 
تعدیل نیرو در کمین کارگران خط تولید واگن مترو ســیدمحمود 
میرعلی یاری رئیس شورای کار واگن پارس نیز گفت: واگن پارس با 
اتکا به نیرو و دانشی که دارد در سال گذشته هزار دستگاه لوکوموتیو 
و واگن مسافری و باری تحویل شرکت حمل و نقل ریلی ایران داده 
است. وی اظهار کرد: واردات بی رویه محصولاتی که این شرکت توان 
تولید آنها را دارد، کارگران را دلســرد می کند در حالی که می توان 
از این فرصت ها برای توسعه اشتغال و افزایش ظرفیت شرکت استفاد 
کرد. امکان تولید لوکوموتیو، واگن مســافری و مترو در این شرکت 
وجود دارد، اما با این حجم واردات، فرصت تولید از واگن پارس گرفته 
شــده است. میرعلی یاری تاکید کرد: واگن پارس می تواند ماهیانه 
حداقل ۴ لوکوموتیو، یک رام کامل مترو و ۱۰ دستگاه واگن مسافری 
تحویل ناوگان حمل و نقل کشور دهد و کارگران علاقه دارند که این 
ظرفیت بکار گرفته شــود تا کار به تعدیل نیرو کشیده نشود. رئیس 
شــورای کار واگن پارس با بیان اینکه تنوع فعالیت واگن پارس زیاد 
اســت. واگن های باری حمل غله، واگن هــای لبه کوتاه، لبه بلند، 
بالاســت و واگن های مسافری و ۲۶ متری در این شرکت تولید می 
شود. به گفته وی، خط تولید واگن های مترو در واگن پارس در حال 
حاضر نیمه تعطیل است و این واردات باعث می شود که خط تعطیل 
شود و ۲۰۰ نیروی واگن پارس در معرض خطر تعدیل قرار بگیرند. 
پیگیر عملیاتی کردن قرارداد ساخت ۳۴۰ واگن سفارش شهرداری 
تهران توسط واگن پارس هستیم جودکی مدیرکل صنعت، معدن و 
تجارت اســتان مرکزی نیــز در این رابطه اظهار کرد: ما دو ســند 
بالادستی شامل فرمایشات مقام معظم رهبری و تاکید ایشان برای 
اســتفاده از توان داخل و قانون استفاده حداکثری از ظرفیت داخلی 
داریم که ملزم مان می کند که اول ظرفیت های داخلی را ببینیم و 
اگر این ظرفیت ها اجازه یا کفاف نداد به سمت ظرفیت های خارجی 
برویم. وی با بیان اینکه در رابطه با موضوع این واگن ها به شهرداری 
تهران اعتراض جدی کردیم، در توضیح این قرارداد افزود: در ســال 
۱۳۹۵ قراردادی منعقد شده و قرار بر این بود که ۳۴۰ دستگاه واگن 
مترو را واگن پارس تولید کند ولی شهرداری تهران به دلایل مختلف 
این بخش را پیگیری نکرده و خرید ۶۷۰ دســتگاه واگن از چین را 
پیگیری کرده است.مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان مرکزی 
افزود: ما از طریق استانداری و وزارت صمت موضوع را پیگیری می 
کنیم و با دفتر ریاست جمهوری نیز مکاتباتی صورت گرفته و تمام 
حرف ما این است که به سند بالادستی که بر استفاده حداکثری از 
تولید داخل تاکید می کند برگردیم و این ســند فصل الخطاب قرار 
گیرد و بر مبنای قانون اســتفاده از ظرفیت هــای داخلی درصدد 
عملیاتی کردن ســاخت ۳۴۰ دستگاهی هستیم که قبلا قرارداد آن 

منعقد شده است.

معاون صنایع عمومی وزارت صمت طی نامه ای اعلام کرده که 
ممنوعیت ترخیص روغن خام سویا و روغن خام آفتابگردان 
خلاف ضوابط و مقررات جاری کشور است.به گزارش ایسنا، 
محمد مهدی برادران - معاون صنایع عمومی وزیر صنعت، 
معدن و تجارت- در نامه ای به علیرضا پیمان پاک -قائم مقام 
وزیر جهاد کشــاورزی در امور بازرگانــی و تنظیم بازار- با 
اشــاره به اینکه روغن نباتی به عنوان یک کالای اساســی و 
اســتراتژیک دارای جایگاه بســیار مهم و حساس در کشور 
و حایــز اهمیت برای رصد و پایش توســط ایــن وزارتخانه 
اســت و در حال حاضر مواد اولیه مــورد نیاز این صنعت با 
عنــوان روغن خام توســط آن وزارتخانه تامین می شــود، 
گفته که تولیدکنندگان این صنعت با توجه به اجرای طرح 
مردمی ســازی یارانه ها در زمان های مقرر نهایت همکاری را 
بــا دولت انجام دادند؛ به نحوی که با پیگیری صورت گرفته 

در دو مرحله  در جهت رفاه مصرف کنندگان اقدام به کاهش 
قیمت خود کرده اند. اما علی رغم همکاری های صورت گرفته، 
سرپرست معاونت توسعه بازرگانی آن وزارتخانه طی نامه ای 
در میانــه مهر ماه برای ترخیص روغن خام ســویا و روغن 
خام آفتابگردان درخواســت ممنوعیت ترخیص از گمرکات 
کشــور بدون اعلام هیچگونه مستنداتی را اعلام کرده است. 
در ادامــه این نامه آمده که مطابق تبصره ذیل ماده ۴ قانون 
مقــررات صــادرات و واردات: »وزارتخانه ها و ســازمان های 
مسئول تعیین ضوابط مقررات و استانداردهای صدور گواهی 
که برای ترخیص و ورود کالا مخالف باشند، باید ضوابط یاد 
شــده را به وزارت صنعت، معدن و تجــارت اعلام و وزارت 
یادشــده به صورت عام و... اجرایی کند«. همچنین مطابق 
مــاده ۶ مبارزه با قاچــاق کالا و ارز و ماده ۲۳ قانون احکام 
دائمی این امر خلاف ضوابط و مقررات جاری کشــور است.

بنابراین به گفته این مقام مسئول هرگونه اقدام که منجر به 
عدم تامین به موقع مواد اولیه مورد نیاز صنعت شود، منجر 
به ایجاد بحران در کشور خواهد شد و اقدامات صورت گرفته 
توســط آن وزارتخانه باید در راستای رشد و توسعه صنایع و 
نه صرفا در حمایت از شرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی 
ایران باشد. بنابراین در صورت عدم رسیدگی به موقع کلیه 
تبعات متاثر از این اقدام بر عهده آن وزارتخانه است.همچنین 
در انتهای نامه آورده شــده است: ضمن آمادگی برای جلسه 
مشترک و هرگونه همفکری درخواست می شود ترتیبی اتخاذ 
شودد موضوع در اسرع وقت بررسی و در راستای رفع هرگونه 
محدودیت اقدام لازم صورت گیرد.گفتنی اســت میانه مهر 
ماه وزارت جهادکشاورزی اعلام کرد که ترخیص روغن خام 
آفتابگردان و ســویا از تمامی مبادی گمرکات کشور از اول 

آبان ممنوع است.

انجمن جهانی فولاد گزارش داد؛

تولید ۲۲.۱ میلیون تن فولاد در 
ایران طی ۹ماه سال ۲۰۲۳

تهــران- ایرنا- انجمــن جهانی فولاد 
اعلام کرد: تولیــد جهانی فولاد خام 
طــی ۹ماهه نخســت ســال ۲۰۲۳ 
میلادی از یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
تن عبور کرد؛ این در حالی اســت که 
ایران ۲۲.۱ میلیون تن از این محصول 
را تولید کرد.به گزارش ایرنا از سازمان 
توســعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، انجمن جهانی فولاد در 
جدیدترین گزارش خود خبر داد: فولادسازان جهان طی ۹ماهه نخست سال ۲۰۲۳ 
میلادی یک میلیارد و ۴۰۶ میلیون و ۴۰۰ هزار تن فولاد تولید کردند که نشان از 
افت ۰.۱ درصدی نســبت به مدت مشابه سال گذشته میلادی است.بر اساس این 
گزارش میزان تولید فولاد ایران از ابتدای ژانویه تا پایان سپتامبر ۲۰۲۳ میلادی با 
کاهش )۰.۶( کمتر از یک درصدی نســبت به مدت مشابه سال ۲۰۲۲ میلادی به 

۲۲میلیون و ۱۰۰ هزار تن رسید.

رییس سازمان توسعه تجارت ایران گفت: با مجوز شورای رقابت عملا مساله قیمت گذاری حل می شود که بر همین اساس 
هم سرعت تحویل خودروها افزایش می یابد.مهدی ضیغمی در گفت وگو با خبرنگار مهر در مورد مصوبه دیروز شورای رقابت 
در مورد واگذاری قیمت گذاری خودروهای وارداتی به سازمان حمایت اظهار کرد: برای تسریع در عرضه خودروهای وارداتی 
به متقاضیان از شورای رقابت درخواست کردیم که در این رابطه تدبیری بیاندیشد، شورای رقابت هم دیروز مصوب کرد که 
از این به بعد قیمت تعیین شده از سوی هیئت تعیین و تصویب قیمت ها از سوی سازمان حمایت ملاک خواهد بود.رئیس سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه 
شورای رقابت بر این فرایند نظارت خواهد داشت، افزود: با این مجوز، عملًا مساله قیمت گذاری حل می شود که بر همین اساس تحویل خودروها با سرعت بیشتری 
انجام خواهد شد.وی در مورد اینکه قیمت نهایی چگونه تعیین خواهد شد، گفت: قیمت اولیه که در مورد این ۹ خودروی جدید عرضه شده در سامانه یکپارچه اعلام 

شد قیمت علی الحساب است و سازمان حمایت قیمت نهایی را محاسبه و اعلام می کند.

مشکل مشترک زنان شاغل روستایی، تولید باتیراژ پایین و درمکان هایی است که به لحاظ مساحت مورد تأیید سازمان غذا 
و دارو نیســت ازاین رو محصولات تولیدی این کارآفرینان قادر به دریافت ســیب سلامت نیستند.به گزارش خبرنگار مهر، 
بسترسازی برای اشتغال خرد و کلان از وظایف متولیان دولتی است. با توجه به شرایط اقتصادی کشور اشتغال خانگی یکی از 
راه های کاهش آمار بیکاری بوده که خلاقیت و نوآوری در آن حرف اول را می زند. در این حوزه جامعه زنان بیش از مردان فعال 
هستند و این امر بیشتر در صنایع دستی است.محمود کریمی بیرانوند، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی درباره مشاغل خانگی به مهر گفت: هدف گذاری این معاونت این بود که با جذب ۸۰ درصدی منابع مشاغل 

خانگی بتوانیم اعتبار جدید کسب کنیم. مشاغل خانگی همچون گذشته نبوده و امروز به یکی از ارکان ایجاد اشتغال در کشور تبدیل شده است.وی افزود: مجوزها 
صادر و تسهیلات اختصاص داده شده به این حوزه زیاد شده اما نگرش و تاکید ما بر توسعه مشاغل خانگی است یعنی افرادی که بتوانند چند نفر را در سطح مناطق 
خود پشــتیبانی و مشــغول به کار کنند.سهم مشاغل خانگی در بازار کار ایجاد شغل مساله مهمی است اما ارزش افزوده آن نیز از اهمیت زیادی در اقتصاد برخوردار 
است. برنامه ها برای افزایش ارزش افزوده مشاغل خانگی چیست؟ کریمی بیرانوند گفت: تسهیلات پرداخت شده این مشاغل نسبت به دولت قبل روند افزایشی داشته 

و نسبت به سال ۱۴۰۱ نیز ۳۵ درصد افزایش را شاهد هستیم.

مساله قیمت گذاری خودروهای وارداتی 
حل شد

از آمار تا واقعیت؛

مشاغل خانگی پشت یک دست انداز

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

تامین زمین ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 
در قالب صنعت شهرها تا پایان سال

تهران- ایرنا- معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: زمین برای ساخت 
۱۰۰ هزار واحد مســکونی در قالب پروژه های صنعت شهر تامین شده 
اســت و طبق هدفگذاری انجام شده تا پایان ســال تامین اراضی در 
این طرح به ۲۰۰ هزار واحد می رســد.به گــزارش ایرنا از وزارت راه و 
شهرســازی، »ارســلان مالکی« تفاهم با صنایع بزرگ و شرکت های 
صنعتی برای تامین زمین و ســاخت مسکن کارکنان آن ها را یکی از 
روش های سودمند در تامین اراضی نهضت ملی مسکن دانست و اظهار 
داشــت: تا کنون زمین با ظرفیت ۱۰۰ هزار واحد مســکونی در قالب 
صنعت شهرها تامین شده اســت و ۵۰ هزار واحد دیگر نیز در شرف 
امضای تفاهم نامه قرار دارد.مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن 
با اشــاره به مزایای این طرح، گفت: در طرح صنعت شهرها، مدیریت 
ساخت بر عهده صنایع قرار می گیرد و به این ترتیب صنایع به دولت در 
ساخت و تامین مسکن کمک می کنند.مالکی، مزیت دیگر را استفاده 
از تسهیلات صنایع برای مسکن کارکنان در طرح نهضت ملی مسکن 
برشمرد و گفت: شرکت ها و صنایع در تهیه طرح مشارکت می کنند و با 
توجه به ذائقه کارکنان و توان تخصصی خود از مرحله تهیه تا ساخت را 
بر عهده می گیرند.ساخت واحدهای ویلایی برای کارگران در یزد وی با 
بیان اینکه تفاهم نامه تامین ۵۰ هزار واحد دیگر با صنایع به زودی امضا 
می شود، افزود: به تازگی در یزد ساخت واحدهای ویلایی برای کارگران 

صنایع آغاز شده است.
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دبیرخانه دایمی جشنواره بین المللی فیلم »رشد« فراخوان پنجاه و 
سومین دوره این جشنواره را منتشر کرد.به گزارش خبرگزاری مهر به 
نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشــی، فراخوان دریافت آثار پنجاه و ســومین دوره جشــنواره 
بین المللی فیلم »رشد« منتشر شــد. در این دوره از جشنواره، آثار 
فیلمســازان داخلی و خارجی با برخورداری از برجستگی های زبان 
هنری، جذابیت ذاتی و تاثیر عمیق عاطفی و شــگرف آن بر ارتقای 
روحیه کنجکاوی، پرسشگری و اشــتیاق به درک خویش و جهانِ 
پیرامون، به رقابت خواهند پرداخت. مهم ترین اهداف جشــنواره در 
دوره پنجاه و ســوم شورای سیاستگذاری جشــنواره پنجاه و سوم 
با تاکید بر توجه ویژه به مدرســه و فرایندهای آموزشــی و تربیتی 
آن، به عنوان نهاد مهم تمدن ســاز و تربیت کننده نسل آینده برای 
حل مســایل کشور، »شناســایی و معرفی برترین تولیدات علمی، 
آموزشی و تربیتی در عرصه فیلم و سینما«، »کمک به ایجاد زمینه و 
بستری به منظور هدایت این تولیدات در سطوح ملی و بین المللی«، 
»پشتیبانی از عرصه تعلیم و تربیت دینی و اخلاقی فضیلت محور«، 
»پشــتیبانی هنری و تربیتی از جریان رسمی تربیت و یادگیری«، 
»ایجاد زمینه و بستری بر پایه عدالت برای رشد و بالندگی ظرفیت 
هنری تربیتی معلمان و دانش آموزان فیلمساز« و »گسترش نوآوری 
و خلاقیت و ارتقای سطح کیفی فیلم های علمی، آموزشی و تربیتی« 
را به عنوان اهداف اساســی این دوره از جشنواره اعلام کرده است.

در فراخوان این دوره از جشــنواره »اهــداف عملیاتی و راهکارهای 
کلان سند تحول بنیادین آموزش و پرورش«، به عنوان منبع الهام 
بخش مناسبی برای دست یابی فیلمسازان علاقه مند برای حضور در 
این رویداد بین المللی، به ایده های ناب، جذاب و بدیع معرفی شده 
است.بخش های جشنواره در دوره پنجاه و سوم پنجاه و سومین دوره 
جشــنواره بین المللی فیلم »رشد« در سه بخش بین الملل، معلمان 
فیلمساز و دانش آموزان فیلمساز برگزار خواهد شد.در این دوره چهار 
جایزه ویژه به آثاری در موضوعات »مدرسه؛ مبدا پیشرفت تمدن ساز 
ایرانی اسلامی و الهام بخش برای جهان«، »نشان ویژه معلم«، »نشان 
ویژه ایثار و ازخودگذشــتگی« اهدا خواهد شد.دبیرخانه جشنواره 
در هر دوره ، شــخصیت یا مصداق خاصی را به عنوان نماد »نشــان 
ویژه ایثار و از خودگذشــتگی« انتخاب می کند. در پنجاه وسومین 
دوره جشــنواره فیلم »رشد« نشان ویژه ایثار و از خودگذشتگی به 
آثاری اختصاص خواهد داشت که به دفاع از مردم و کودکان مظلوم 
فلسطین پرداخته است.جوایز نهادها و دستگاه های کشور در بخش 
حامیان این دوره از جشــنواره نیز به پنج محور »خانواده و جوانی 
جمعیت«، »فرهنگ کار، کارآفرینی و تعاون«، »پیوند نماز، مسجد و 
مدرسه«، »آسیب های اجتماعی با رویکرد صیانت از حقوق کودک« 
و »آســیب های فضای مجازی« اختصاص خواهد داشت.قالب های 
جشــنواره در دوره پنجاه و ســوم قالب های این دوره از جشنواره، 
شامل فیلم های کوتاه و بلند با محوریت داستانی، مستند، پویانمایی 
و فیلمنامه اســت.آخرین مهلت ارسال آثار بر اساس اعلام دبیرخانه 
پنجاه و ســومین دوره جشــنواره بین المللی فیلم »رشد«، آخرین 
مهلت ارســال آثار ۲۴ آبان  ماه ۱۴۰۲ خواهد بود. علاقه مندان برای 
http://eff. ثبت نام و بارگذاری آثار می توانند به نشــانی الکترونیکی

roshd.ir مراجعه کنند.

فراخوان پنجاه وسومین جشنواره 
فیلم »رشد« منتشر شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

شناخت و معرفت کلید قفل ها!

اولین تجربه رانندگی با جیپ رانگلر ۲۰۲۴ ؛ یک جراحی ضروری!

زمانی که بحث آفرود به میان بیاید یکی از بهترین گزینه ها جیپ رانگلر به ویژه مدل ۲۰۲۴ آن خواهد بود. اخیرا ما فرصت تست و بررسی این نسخه 
تازه نفس از رانگلر را داشته ایم. همراه ما باشید. ما همیشه طرفدار جیپ رانگلر بوده ایم هرچند نسل کنونی آن کمی قدیمی شده است. چهارمین 
نسل آفرودر مشهور جیپ سال ۲۰۱۸ معرفی شده و با معرفی فورد برانکو جدید فشار بیشتری روی شانه های خود حس می کند. جیپ در پاسخ 
به رقیب هم وطن خود نسخه فیس لیفت شده رانگلر ۲۰۲۴ را با تمرکز روی ویژگی های مدرن معرفی کرده است. این خودرو هم اکنون تکنولوژی، 
ایمنی و راحتی کابین بیشتری را ارائه می کند. خبری از معرفی پیشرانه جدید برای رانگلر ۲۰۲۴ نیست. مدل پایه به نیروگاه آهنین ۶ سیلندر ۳.۶ 
لیتری مجهز بوده هرچند امکان انتخاب پیشــرانه ۲ لیتری توربو نیز وجود دارد. در مدل روبیکان ۳۹۲ شاهد نصب پیشرانه ۸ سیلندر ۶.۴ لیتری 
هســتیم و مدل پلاگین هیبریدی ۴xe نیز با پیشــرانه ۲ لیتری و دو واحد برقی و باتری کوچک عرضه می شود. خریدارانی که خواهان گیربکس ۶ 
سرعته دستی هستند باید پیشرانه ۳.۶ لیتری را انتخاب کنند هرچند گیربکس ۸ سرعته اتوماتیک نیز در دسترس است. تمامی پیشرانه های دیگر 

رانگلر فقط با گیربکس اتوماتیک عرضه می شوند.

موتور آزمون در ایتالیا روشن می شود
ســردار آزمون کم کم آماده حضور در ترکیب ثابت جالوروســی می شود و امیدوار است توانمندی هایش را نشان دهد. به گزارش 
ایسنا و به نقل از سایت ایتالیایی ilromanista، درخشش سردار آزمون در دیدار برابر مونزا می تواند آغاز دوران درخشانی برای این 
بازیکن در ایتالیا باشد. در واقع رم - مونزا می تواند آغاز فصل جدیدی برای سردار آزمون در پایتخت ایتالیا باشد. این بازیکن ایرانی 
از زمان حضورش در زنیت همیشه مورد توجه ژوزه مورینیو بوده است و در تابستان نیز مربی پرتغالی مشتاق جذبش بود. آزمون 
پس از یک دوره نه چندان درخشان در آلمان با لورکوزن دوباره می خواهد خودش را نشان دهد. او اگر عملکردش برابر مونزا را در 

دیدارهای بعدی تکرار کند می تواند به این مهم برسد و خودش را به خوبی نشان دهد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب از غبار بپرس
در تاریــخ ادبیــات، کمتر نویســنده ای بــه بداقبالی جان 
فانته می توان یافت. او اگرچه توانســت با نگارش فیلم نامه 
برای هالیوود به فقر وحشــتناکش پایــان دهد اما از گزند 
تبعیض های نژادی و بی توجهی به داســتان هایش در امان 
نماند. اما او نویســنده بزرگی بود و کتاب از غبار بپرس نیز 
امروزه مورد توجه عموم مردم اســت. در این کتاب و سایر 
نوشته های جان فانته مولفه هایی مانند فقر، مذهب، خانواده 
و شخصیت پردازی های سریع وجود دارد. اشاره به این نکته 
ناگفته پیداســت اما لحن و نثر فانته بسیار شبیه به چارلز 
بوکوفسکی است. بنابراین اگر به کتاب های این نویسنده و 
طبیعتاً اگر به کتاب های لویی فردینان سلین علاقه دارید، 
خواندن رمان های جان فانته نیز به شدت پیشنهاد می شود. 
سبک این سه نویسنده بسیار شبیه به هم است. نیمه ابتدایی کتاب از غبار بپرس قرابت مفهومی بسیار زیادی 
با کتاب گرسنگیِ کنوت هامسون دارد و همچنین دیدگاه اگزیستانسیالیستیِ موجود در آن به مانند هم نسلانِ 
فانته، یعنی سارتر و کامو بی شباهت نیست. در کتاب از غبار بپرس ما با یک جوان که در هویت خود دچار 
مشــکل شده اســت روبه رو هستیم. آرتورو باندینی اهل کلرادو است و با این امید که تبدیل به یک نویسنده 
معروف و معتبر شــود به لس آنجلس مهاجرت کرده اســت. در ادامه داستان، شخصیت اصلی کتاب از غبار 
بپرس با یک پیش خدمت کافه آشنا می شود، زنی مکزیکی آمریکایی که او هم مانند جوانِ نویسنده سعی در 
کشف هویت خود در آن کشور است. به مرور زمان جوان ما عاشق پیش خدمت می شود، در حضورش کتمان 
می کند و در نبودش عطرش را می بوید و آثار حضورش را می بوسد و در آغوش می کشد. اما داستان به همین 
راحتی و ســادگی به پیش نمی رود و اتفاقاتی که در عشــق به زن و عشق به نویسندگی وجود دارد، داستان 

کتاب از غبار بپرس را شکل می دهد.

آلفرد هیچکاک
فهرســت کارگردانان بزرگ تاریخ سینما در هر زبان و 
دیدگاهی آلفرد هیچکاک را در خود جای داده اســت. 
هیچکاک را می توان بیشتر از یک موج، سبک و عنوان 
هایی از این دست دانست. او بی شک یکی از مولف های 
بزرگ و مهم تاریخ سینما برای همیشه خواهد بود. آلفرد 
هیچکاک )زادهٔ ۱۸۹۹ – درگذشتهٔ ۱۹۸۰( ازکارگردانان 
انگلیسی است که در طول فعالیت هنری اش در آمریکا 
بوده است. بسیاری از صاحب نظران سینما، هیچکاک را 
تاثیرگذارترین کارگردان سینما می دانند. از معروفترین 
آثار هیچکاک می توان به فیلــم های روانی، پرندگان، 
سرگیجه، پنجره عقبی )پنجره پشتی(، ربه کا و شمال از 
شمال غربی اشاره کرد. هیچکاک ابتدا به  عنوان کارمند 
فنی و تبلیغ نویس تعلیم دیده بود و در ســال ۱۹۱۹ به عنوان طراح میان نویس و تیتراژ وارد صنعت 
سینما شد. اولین تجربهٔ کارگردانی او فیلم صامت بریتانیایی-آلمانی پلژر گاردن )۱۹۲۵( بود. اولین 
فیلم موفق او با نام مســتأجر: داســتان لندن مه آلود )۱۹۲۷( باعث شکل گیری ژانر دلهره آور شد و 
باج گیری )۱۹۲۹( اولین فیلم »ناطق« بریتانیایی بود.نام فیلم های دلهره آور ۳۹ پله )۱۹۳۵( و خانم 
ناپدید می شــود )۱۹۳۸( در میان برترین فیلم های بریتانیایی در قرن بیســتم قرار گرفته است. او از 
۱۹۳۹ به شهرت بین المللی رسید و از سوی تهیه کننده دیوید او. سلزنیک قانع شد تا به هالیوود برود. 
این روند با رشــته ای از فیلم های موفق از قبیل ربه کا )۱۹۴۰(، خبرنگار خارجی )۱۹۴۰(، ســوءظن 
)۱۹۴۱(، سایه یک شک )۱۹۴۳( و بدنام )۱۹۴۶( تداوم یافت. ربه کا برندهٔ جایزهٔ اسکار بهترین فیلم 
و هیچکاک هم نامزد بهترین کارگردانی شد.او برای قایق نجات )۱۹۴۴( و طلسم شده )۱۹۴۵( نامزد 
دریافت این جایزه شد. سپس بعد از مدتی افول در برخی فیلم هایش، او با فیلم های موفق بیگانگان در 
ترن )۱۹۵۱( و ام را به نشانه مرگ بگیر )۱۹۵۴( بازگشت و دوران طلایی فیلم سازی خود را آغاز کرد. 
هیچکاک بعدها چهار فیلم پنجره عقبی )۱۹۵۴(، سرگیجه )۱۹۵۸(، شمال از شمال غربی )۱۹۵۹( و 

روانی )۱۹۶۰( را کارگردانی کرد که نامشان در میان برترین فیلم های تاریخ قرار گرفته است. 

فرهنگ

لیلی افشار در ۱۸ اسفند ۱۳۳۸ در تنکابن متولد شد. 
تبار او آذری است.وی نخستین نوازنده زن در جهان 
است که در رشــته اجرای گیتار کلاسیک به درجه 
دکترا دست یافته است.وی نوه رضا افشار وزیر راه در 
زمان رضاشاه است.در ده سالگی وقتی نوازندگی گیتار 
را در دیدار با یکی از اقوامش از نزدیک مشاهده کرد 
به این ساز علاقه مند شد و فراگیری گیتار را آغاز کرد.

داریوش افراسیابی اولین معلم وی بود.مادربزرگش تار 
می زد و پدر که با نواختن ویولن و پیانو آشنا بود، نیز 
مشوق او بود. در همان کودکی در کلیسای آلمانی ها و 
در کاخ جوانان کنسرت داد.پس از اتمام دوره متوسطه 
و در ســال ۱۳۵۵ به آمریکا رفت و تحصیل در رشته 
موسیقی و در زمینه گیتار را ادامه داد. افشار لیسانسش را از کنسرواتوار موسیقی بوستون گرفت 
و برای طی دوره کارشناســی ارشد موسیقی در رشــته نوازندگی گیتار به کنسرواتوار موسیقی 
نیوانگلند رفت و زیر نظر نیل اندرسون به تحصیل پرداخت.پس از آن افشار توانست دوره دکتری 
را زیر نظر بروس هلزمن در دانشــگاه ایالتی فلوریدا به پایان برســاند و به این ترتیب او نخستین 
زنی در جهان بود که موفق به اخذ درجه دکترا در نوازندگی گیتار شد.افشار مدتی نیز در »مرکز 
هنرهای تجســمی بنف« و »فستیوال موسیقی اسپن« تحصیل کرده و دیپلم افتخاری »آکادمی 
موســیقی کیجانا درسی ینا« ایتالیا نیز به وی اعطاء شده است. لیلی افشار کرسی استادی خود را 
برای دانشگاه ممفیس در سال ۱۹۸۹ به دست آورد و در آنجا به تدریس موسیقی برای دانشجویان 
لیسانس و فوق لیسانس و دکترای نوازندگی گیتار می پردازد، که در آنجا نیز جایزه استاد برجسته 
دانشگاه در سال ۲۰۰۰ به وی تعلق گرفته است. لیلی افشار در سال ۲۰۰۱ پس از ۲۰ سال به ایران 
سفر کرد]۶[ و پس از آن طی سفرهای متعدد، اقدام به برگزاری کلاس های تکمیلی و گروهی برای 

نوازندگان و هنرجویان گیتار در ایران کرده است.

لیلی افشار نوازنده ایرانی گیتار کلاسیک درگذشت
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